
 

 

ZÁPIS Z OTEVŘENÉHO JEDNÁNÍ KOMISE VZDĚLÁVÁNÍ A MLÁDEŽE 

DNE 4.6.2022 

16:30, Hotel Avanti, Střední 61, Brno - Královo Pole, 602 00 

Členové KVM: L. Dolejš, P. Jindra, J. Diblík, J. Třískala, J. Jirovský, D. Franzeová, J. Jakoubek  

Hosté: T. Pacák, M. Bejček, P. Drahoňovský, V. Michálek, V. Grosser, J. Šimon, R. Komenda, F. Fňukal, M. 

Musil, Z. Svobodová 

L. Dolejš přivítal všechny přítomné a nastínil průběh tohoto jednání. 

V rámci jednání byla diskutována tato témata: 

 

1. MČR starších žáků 

Diskutován přínos a smysl MČR starších žáků. Proběhla obsáhlá diskuze s následujícími názory: Nedochází k 

poměřování nejlepších hráčů, jelikož je na turnaji pouze vybraný počet družstev napříč jednotlivými regiony ( a 

pro nejlepší hráče funguje systém Kempů talentované mládeže). Otázka, zda v tomto věku je nutné pořádat 

mistrovství či podobné vrcholné akce (dle České cesty je možno, není striktně zakázáno). Hráči kategorie 

starších žáků již musí mít vyšší motivaci a mít „o co hrát“, možnost pořádání např. nadstavby místo mistrovství 

(ale zachovat vrchol soutěže). Pokud bychom tento vrchol nezachovali, nesebereme hráčům motivaci a 

nasazení? Diskutována možná degradace soutěží v regionech (honbě za nominací na MČR je podřízena sezona,  

chování některých trenérů, atmosféra turnajů, atd.). V některých regionech kvůli kvalifikacím na MČR zkrácena 

možnost více zápasů v sezoně (týmům, které nehrají kvalifikaci MČR, končí sezona o několik měsíců dříve). 

MČR jako zážitek na několik let, možnost, jak si zahrát zápasy s TOP týmy v České republice. Pokud MČR 

nebude pořádáno ČF, je zde možnost, že bude pořádáno jiným subjektem jako neoficiální akce (např. v 

současné době neoficiální MČR starších žákyň). V případě pořádání MČR ze strany ČF udržení standardu, 

nastavených parametrů, kontrola nad akcí.  Důležitost definice negativních jevů na MČR („ co nechceme, aby 

se dělo a jak proti tomu bojovat“).  

Meta v oddíle by pro hráče měla být účast na KTM (největší  přidaná hodnota pro individualitu hráče; přínos 

informací a podnětů z KTM směrem do oddílu) , případně v nominaci na ODM; cesta vzdělávání. Problém není 

turnaj MČR jako takový, ale spíše chování některých osob v oddílech a s tím spojené nešvary v oddílech. 

Řešením je cesta vzdělávání (manažeři s hodnotami, šéftrenéři, atd.; kluby musí být nositeli). 

Diskutováno téma MČR starších žákyň. Proběhla obsáhlá diskuze s následujícími názory: v kategorii starších 

žákyň není v současné době smysluplné MČR starších žákyň zavádět (nevyrovnanost soutěží v regionech). Na 

druhou stranu důležitost tohoto kroku z hlediska genderové vyváženosti a stejné možnosti vyvrcholení soutěže 

pro obě kategorie (dívky jsou pro nás v tomto ohledu stejně důležité, jako chlapci). 

 

2. KTM 

J. Jakoubek informoval o KTM. Pro spolupráci na KTM se podařilo získat mnoho kvalitních trenérů. V rámci 

KTM semináře pro hráče, trenéry, rodiče; možnost zapojení lokálních klubů (diskutuje se možnost připsání 

kreditů za účast na seminářích. Zůstala zachována práce s ostatními hráči v regionu (vše záleží na možnostech 

jednotlivých regionů, důležitost nedublování akcí s termíny KTM). Celková edukovanost hráček a hráčů 



 

 

znamená posun systému k lepšímu. Diskutováno, zda by se z CE neměla více podporovat příprava výběrů na 

ODM. Diskutovány některé konkrétní výstupy z KTM (nedostatečné informace k seminářům pro veřejnost, 

nedostatečná komunikace před startem KTM). 

 

3. Trenérské vzdělávání 

J. Třískala informoval o oblasti trenérského vzdělávání. Dva roky ovlivněny pandemií covid-19, zavedena 

částečně online forma vzdělávání (diskutovány výhody a nevýhody webinářů). Provázanost s KTM a PP3 

(vzdělávání v oddílech na míru). Pro příští sezonu se plánuje pokračování v trenérských specializacích – bude 

vyšší počet na úkor klasických seminářů. V případě jakýchkoliv požadavků je možné kontaktovat koordinátory 

vzdělávání J. Čížka a M. Klána. 

 


